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Verhaal uit de oude doos

De geschiedenis van Bestuurskundige Berichten

door Max van Tongeren

In iedere editie wordt een onderwerp uit de B.I.L.-
geschiedenis belicht. Dit keer neemt de commissie 
de geschiedenis van 25 jaar Bestuurskundige 
Berichten onder de loep.

Al in 1986 schreef de B.I.L er flink op los, 25 jaar 
geleden zag namelijk de eerste BB het levenslicht. Dit 
werd destijds door Prof.dr. A. van Braam omschreven 
als “Opnieuw een teken van levenskracht van de 
nieuwe Bestuurskundeopleiding.” Hoogste tijd voor 
de huidige redactie om eens terug te kijken op het 
ontstaan van ons verenigingsblad, dat ondertussen 
al een oplage van duizend stuks heeft

Waar men in de eerste uitgaven de schrijvers 
nog dicht bij huis zocht (zo prijkte op de cover 
van de eerste BB in 1986 een foto van de wijlen 
beschermheer van de B.I.L Prof.dr. A. van Braam), 
heeft de BB zich weten te ontwikkelen in een 
blad waar ook veel internationale bijdragen in 
verschenen zijn. In de eerste uitgave wordt wel 
meteen de toon gezet. Uri Rosenthal, tegenwoordig 
minister van Buitenlandse zaken veegt de vloer aan 
met de Bestuurskundeopleiding in Twente, waarna 
een scherpe reactie uit Twente volgt: men stempelt 
Rosenthal af als “dogmatisch”.

De eerste jaren is er opmerkelijk veel aandacht 
voor de ontwikkelingen binnen de vereniging en 
de aard van de studie Bestuurskunde, hetgeen ook 
blijkt uit het voorbeeld hierboven. Klaarblijkelijk 
worstelde men ook in Leiden met wat Dhr. van 
Noort in zijn colleges de “welhaast chronische 
identiteitscrisis” van de studie tracht te noemen.

Midden jaren ’90 is de BB veel vaker dan voorheen 
voorzien van een thema. De meest uiteenlopende 
thema’s komen voorbij, waarbij het opvalt dat 
Europa toch wel vaak in de BB prijkt en ook het 
themanummer over voetbal zal waarschijnlijk nog 
tot aan het einde der tijden als “interessante” 
keuze gelden.

Waar de BB tegenwoordig een bron van inkomsten 
is voor de B.I.L, was dit in het verleden zeker niet 
altijd het geval. In de beginjaren was het lastig om 
de touwtjes aan elkaar te knopen inzake financiën. 
Dit kwam vooral door het nogal dure printwerk 
en het ontbreken van voldoende advertentie-
inkomsten. Dat er echt geldgebrek was blijkt wel 
uit de ludieke actie van Marieneke van der Meer, die 
tijdens het eindfeest van 1987 een danswedstrijd 
organiseert, waarvan de opbrengsten naar de BB 
zouden gaan. Er ging op een gegeven moment 

zeker 20% van het budget van de vereniging, 
naar het printen en uitgeven van het blad. Dit 
leverde nogal eens een ferme discussie op, zeker 
wat betreft de invloed van het bestuur op de BB. 
Tot de meest recente statutenwijziging in 2006 
was de Commissie Bestuurskundige Berichten 
namelijk een onafhankelijke commissie. Er zat 
niemand van het bestuur in de commissie, het 
bestuur was namelijk alleen vertegenwoordigd in 
de redactieraad. Sindsdien is de BB een commissie 
net als alle anderen.

Het blad heeft het predicaat semi-wetenschappelijk, 
met name door de afwisseling van 
wetenschappelijke stukken en verenigingszaken 
als verslagen van reizen, activiteiten en interviews 
met alumni. De laatste jaren word er dan ook flink 
wat kopij geschreven door de redactie zelf. Door 
de combinatie van vereniging en wetenschap is er 
echter wel meer dan ééns een discussie gevoerd 
over de inhoud van het blad.

De BB-redactie hoopt dat er ook de komende 
25 jaar mooie bijdragen door leden en externen 
zal worden geleverd, zodat er over 25 jaar, een 
prachtig gouden jubileum beschreven kan worden.

Vereniging


